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Zápis z jednání Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztah ů Rady kraje 
Vysočina č. 6/2009 konaného dne 10. prosince 2009 

 

Přítomni: 

1. Mojžíšková Ivana  6. Ptáček Jaroslav (předseda) 

2. Vybíral Karel  7. Kozub Ondřej 

3. Čapková Zdena 8. Müllerová Hana 

4. Studenec Zdeněk 9. Šlechtický Pavel (místopředseda) 

5. Chalupa Josef 10. Havlíček Milan 

6. Ptáček Jaroslav (předseda) 11. Lisá Katina (tajemnice) 

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Rudišar Luboš 

 
 
Hosté:  
 
1. Novotný Vladimír (náměstek hejtmana 
kraje Vysočina) 4. Kasalová Zdeňka (ORR) 

2. Škaryd Tomáš (člen Rady kraje Vysočina) 5. Čihák Tomáš (Vysočina Tourism, p.o.) 

3. Seidl Ladislav (OSH)  

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání, schválení programu;  
2. Projednání investičních akcí příspěvkových organizací na rok 2010 (OKPP); 
3. Prezentace a propagace oblasti kultury a kulturního dědictví (OKPP); 
4. Spolupráce s významnými subjekty působícími na úseku památkové péče – MK ČR, NPÚ, 

města a obce apod. (OKPP); 
5. Informace o využívání a významu nástroje „Odkaz na zřizovatele“ u příspěvkových 

organizací zřizovaných krajem Vysočina (OSH); 
6. Vnější komunikace kraje Vysočina - jednotný vizuální styl, hlavní tiskoviny, eventy apod.  

(OSH); 
7. Vyhodnocení výsledků grantových programů v roce 2009 (společně); 
8. Dolnorakouská zemská výstava 2009 – zhodnocení, význam, ohlasy (OKPP, OSH); 
9. Finanční mechanismus EHP/Norsko – vyhodnocení programu (OKPP); 
10. Prezentace strategického projektu „Modernizace zámku Třebíč a vybudování nových 

expozic“ (OKPP); 
11. Návrh plánu činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje 

Vysočina na rok 2010 (společně); 
12. Diskuse a různé; 
13. Závěr. 
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1. Zahájení jednání, schválení programu 

Jaroslav Ptáček, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje 
Vysočina (dále jen „Kkcrvv“), přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů Jaroslav Ptáček konstatoval, že Kkcrvv je usnášeníschopná. 

 Přednesl návrh programu, který byl 10 hlasy schválen. Zrekapituloval uplynulý rok z pohledu členů 
komise. Oproti minulému období byly 2 komise zredukovány v jednu  - Kkcrvv, navíc docházelo 
k personálním změnám na místě tajemníka i zapisovatele komise. Plán činnosti byl ale dodržen, 
prostředníkem s Radou kraje se stal T.Škaryd. Velké poděkování  člence komise H.Mullerové za 
zorganizování výjezdního zasedání komise do Telče a průvodcování  na Dolnorakouské zemské 
výstavě 2009 „Česko.Rakousko. rozděleni – odloučeni – spojeni“. Na posledním jednání komise 
byl jednoznačný požadavek na informace o prioritách kraje a  přidělených prostředcích na oblast 
kultury, cestovního ruchu a vnějších aktivit v roce 2010. Od toho se budou odvíjet i projednávané 
body na jednotlivých jednáních komise. Proto byl pozván  náměstek hejtmana V. Novotný, který  
má tuto oblast  v gesci.  

Vladimír Novotný sdělil členům komise informace týkající se rozpočtu na rok 2010. Podal také 
informaci o finanční podpoře městům s památkami světového kulturního dědictví UNESCO. 
Zastupitelstvo kraje Vysočina na svém posledním zasedání přijalo úspory ve výši 163 mil. Kč. 
V polovině roku jsme pozastavili vypisování dalších grantových programů v celkové výši 30 mil. Kč. 
Z Fondu Vysočiny byly letos zrealizovány grantové programy ve výši cca. 59 mil. Kč. Pro rok 2010  
je připravený vyrovnaný rozpočet s rezervou ve výši 145 mil. Kč. a budeme podporovat investiční 
grantové projekty.  Předseda Ptáček poděkoval V. Novotnému za příspěvek, připomínka, že 
členové komise by mohli být účastni vyhodnocování grantových programů, které se týkají její 
činnosti. V.Novotný se omluvil z dalšího jednání. 

 
2. Projednání investi čních akcí p říspěvkových organizací na rok 2010   
Katina Lisá informovala členy komise o připravovaných investičních akcích v kultuře na rok 2010.  
Investice: 

• Muzeum Vysočiny Třebíč – vybavení nových depozitářů - 6 mil. Kč 
• Muzeum Vysočiny Pelhřimov – rekonstrukce depozitáře – 9 mil. Kč 

Technické zhodnocení a vyjmenované opravy: 
• Oblastní galerie Jihlava – oprava sociálního zařízení 2 mil. Kč 
• Muzeum Vysočiny Jihlava – PD na rekonstrukci elektroinstalace dílen muzea 300 tis. Kč, 

oprava věže na Roštejně 3 800 tis. Kč, úprava ČOV na Roštejně 200 tis. Kč 
 
  
3. Prezentace a propagace oblasti kultury a kulturn ího dědictví 
Katina Lisá pohovořila o různých formách prezentace a propagace kultury a kulturního dědictví: 
např. připravované projekty do ROP NUTS II Jihovýchod na úseku cestovního ruchu, vydávání 
propagačních materiálů, zejména tématické řady map v edici Kulturní dědictví, prezentace 
prostřednictvím grantových programů – Edice Vysočiny a Klenotnice Vysočiny, výstavní činnost 
v prostorách krajského úřadu, výstavní  činnost příspěvkových organizací v rámci ČR i v zahraničí, 
účast na veletrzích v ČR  (Regiontour) i v zahraničí (Polsko, Slovensko), společný projekt 
Dolnorakouská zemská výstava 2009, spolupráce s partnerskými regiony (výměnné akce), 
prezentace na www stránkách kraje a příspěvkových organizací, pořádání tématických konferencí 
apod.  
 
 
4.  Spolupráce s významnými subjekty p ůsobícími na úseku památkové pé če – MK ČR, 
NPÚ, města a obce apod. 
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Katina Lisá sdělila, že mezi nejvýznamnější subjekty na úseku památkové péče patří MK ČR – 2x 
ročně účast na metodických poradách, pravidelná kontrolní činnost výkonu státní správy ze strany 
Památkové inspekce při MK ČR.    
Spolupráce s NPÚ – územním pracovištěm v Telči  již 2 roky: účast v komisi o prohlašování a 
zrušení KP, v Památkové radě ředitele NPÚ, v Komisi pro nakládání s památkovým fondem v kraji, 
průběžná jednání  ve složitých záležitostech na úseku památkové péče, společná konference na 
téma „Novostavby v historických územích“ v listopadu 2009 atd. 
V rámci spolupráce s obcemi jsou 2x ročně pořádány pravidelné semináře k výkonu státní 
památkové péče, poskytována metodická pomoc obcím a konzultace k problematickým 
záležitostem. V souladu se zákonem o státní památkové péči jsou prováděny pravidelné kontroly 
výkonu státní památkové péče na pověřených obcích III. stupně (v roce 2009 provedeno 6 kontrol) 
Hana Müllerová doplnila, že dobrá spolupráce dále funguje se Sdružením historických sídel. 
 
5.   Vnější komunikace kraje Vyso čina - jednotný vizuální styl, hlavní tiskoviny, eve nty apod. 
Ladislav Seidl informoval o existenci dokumentu „Manuál jednotného vizuálního stylu“, který 
kodifikuje standardy jednotného firemního stylu – jeho základními prvky jsou značka (logo), 
typografie (písmo) a barevnost. To, že se manuál dodržuje dokazovaly prezentované publikace, 
vydávané vybranými odbory KrÚ i Vysočina Tourism.  
V brzké době dojde ke změně loga Fondu Vysočiny. 
L. Seidl dále stručně prezentoval formy komunikace kraje Vysočina – informoval o pravidelných 
tiskovinách – „Zpravodaj“ kraje Vysočina (určený pro p.o. a obce), noviny „Kraj Vysočina“ (zdarma 
pro všechny domácnosti v kraji) 
Nepravidelné tiskoviny – např. mapy (od OSH, ODSH, OKPP, Vysočina Tourism, p.o.), „image 
brožura“, apod. 
Několikrát do roka probíhají různé eventy propagující kraj Vysočina. Mezi pravidelné patří Den 
otevřených dveří, Barevné vánoce, Srdce na dlani. Nepravidelné – např. prezentace formou 
nafukovacího stanu a promotýmu v rámci projektu „Vítejte na Vysočině“ (naposledy během akce 
Modré dny ve Žďáře nad Sázavou). 
Fond Vysočiny – z důvodu nekompatibilnosti původního loga FV s jednotným vizuálním stylem 
schválila Rada FV usnesením 0010/04/2009/RF nové logo Fondu Vysočiny. U nových grantových 
programů bude zveřejňován nový „sponzorský vzkaz FV.  
 
6.  Informace o využívání a významu nástroje „Odkaz  na zřizovatele“ u p říspěvkových 
organizací z řizovaných krajem Vyso čina 
Ladislav Seidl okomentoval „Odkaz na zřizovatele“ – vizuální prvek, který je od roku 2008 
k dispozici příspěvkovým organizacím kraje Vysočina. Hlavním smyslem používání odkazu je 
poskytnout informaci občanům o faktu, že kraj Vysočina prostřednictvím p.o., které zřizuje, 
poskytovatelem důležitých veřejných služeb. Ředitelům p.o. nabízíme (prostřednictvím odborů 
KrÚ) informační setkání v této věci. K dispozici je nový adresář s kontakty na p.o.  
 
7.   Vyhodnocení výsledk ů grantových program ů v roce 2009  
Katina Lisá sdělila informace ke GP na úseku kultury: 
Regionální kultura VII. – podáno 118 žádostí, podpořeno 54 projektů ve výši 2 mil. Kč. 
Diagnóza památek – podáno 34 žádostí, podpořeno 21 projektů ve výši 500 tis. Kč. 
Obnova památkově chráněných území – podáno 43 žádostí, podpořeno 26 projektů ve výši 2 mil. 
Kč. 
 
8.   Dolnorakouská zemská výstava 2009 – zhodnocení , význam, ohlasy  
Ladislav Seidl sdělil, že Dolnorakouská zemská výstava 2009 „Česko.Rakousko. rozděleni – 
odloučeni – spojeni“ (dále jen „DZV“) trvala od 17.4.2009-1.11.2009. Ve všech třech městech Telč 
– Raabs – Horn ji navštívilo 405 192 návštěvníků. Výstava se stala součástí společné historie obou 
regionů. Poprvé v historii šlo o přeshraniční výstavu, která se stala nejúspěšnější výstavou za 
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posledních 30. let. Výstavu samotnou doplňoval bohatý doprovodný program. V současné době se 
snažíme o zprostředkování kontaktů z oblasti kultury a historie směrem k odborníkům v kraji. 
 
9.   Finanční mechanismus EHP/Norsko – vyhodnocení programu 
Katina Lisá podala informace k využití FM EHP/Norsko v kraji Vysočina. V roce 2007 kraj na 
základě úspěšně podaného programu „Kulturní dědictví Vysočiny“ získal grant z Finančního 
mechanismu EHP/Norska ve výši 600 000 EUR na realizaci individuálních sub-projektů. Z dvaceti 
žádostí, které následně kraj obdržel, bylo vybráno šest, jenž se realizovaly v letech 2008-2009. 
V současné době probíhají závěrečné administrativní kontroly a celkové vyhodnocení a vyúčtování 
tohoto úspěšného dotačního programu, na jehož financování se kraj Vysočina podílel 15 % tj. 90 
000 EUR. 
 
Během jednání odešel člen komise Ondřej Kozub. 
 
10.  Prezentace strategického projektu „Modernizace  zámku T řebíč a vybudování nových 
expozic 
Katina Lisá okomentovala přípravu projektové žádosti do strategické výzvy ROP NUTS II 
Jihovýchod na  „Modernizaci zámku Třebíč a vybudování nových expozic“.Termín odevzdání 
žádosti je 6. ledna 2010, konečný materiál bude projednávat před odesláním na ÚRR rada kraje, 
předfinancování celého projektu prosincové zastupitelstvo kraje. 
 
 
11.  Návrh plánu činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje 
Vysočina na rok 2010 
Členové komise v časovém předstihu obdrželi návrh plánu činnosti Kkcrvv na rok 2010.  
 
Usnesení 08/06/2009/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vn ějších vztah ů Rady kraje Vyso čina 
Souhlasí s plánem činnosti Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje 
Vysočina na rok 2010 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
12.   Diskuse a r ůzné 
Dotaz na současný stav Vysočiny Tourism p.o. I.Mahelová byla pravidelným hostem na jednání 
komise, spolupracovala a její aktivity např na veletrhu byly nepřehlédnutelné.  
Radní Tomáš Škaryd představil členům komise nového ředitele Vysočina Tourism p.o. Tomáše 
Čiháka a okomentoval změnu. Další dotaz byl na vnější  prezentaci kraje, proč dochází ke změně  
u krajských novin. Radní Tomáš Škaryd podal vysvětlení. 
Termíny dalších zasedání Kkcrvv byly stanoveny na čtvrtky od 14:00 hod. (11.2.; 8.4.; 10.6.; 9.9.; 
11.11.; 9.12.2010) 
Přítomným členům komise byly dodatečně předány jmenovací dekrety.  
 
13.   Závěr 
Jaroslav Ptáček poděkoval členům komise za aktivní přístup a ukončil jednání. Zasedání Komise 
kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje Vysočina č. 1/2010 proběhne ve čtvrtek 
11.2.2010 od 14:00 hod.   
 
 
Jaroslav Ptá ček, v. r.  
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 28. prosince 2009. 
 


